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والیبال فوتبال

زنگ خطر برای والیبال ایران به 
صدا درآمد

تیم ملــی والیبال ژاپــن با برنامه ریــزی بلندمدت  �
موفق شــد ایران را در المپیک شکســت دهد و اگر به 
برنامه ریزی های این تیم توجه شــود، درخواهیم یافت 
که تیم ملی والیبال ایران به برنامه و مدیریت ژاپن بازی 
را واگذار کرد. به گزارش ایســنا، تیم ملی والیبال مردان 
ژاپــن که در رقابت های المپیک عملکرد خوبی از خود 
به نمایش گذاشــت، پس از پیروزی مقابل ایران موفق 
شــد به مرحله یک چهارم نهایی این رقابت ها صعود 
کند. والیبال مردان ژاپن در بازی آخر از مرحله گروهی 
با ایران بازی کرد و توانســت با نتیجه ۳ بر ۲ به پیروزی 
برسد. ژاپن در دور گروهی این رقابت ها به سه پیروزی 
و دو شکست دســت یافت و برای اولین بار در ۲۹ سال 
گذشته موفق شد به مرحله یک چهارم نهایی المپیک 
صعود کنــد. تیم ملی والیبال ژاپــن در مرحله حذفی 
المپیک بــه مصاف برزیل رفت و بــا نتیجه ۳ بر صفر 
شکســت خورد و از ادامه رقابت ها کنار رفت. رســانه 
ژاپنی پس از درخشش والیبال ژاپن در المپیک نوشت: 
ژاپن، تیم ملی والیبال ایران را که در رده یک آســیا قرار 
دارد، در بازی آخر دور مقدماتی شکســت داد و راهی 
مرحله یک چهــارم نهایی شــد. در مرحله یک چهارم 
نهایــی اگرچه ژاپن مقابــل قهرمان جهان شکســت 
خورد، اما نبردی داغ بین دو تیم شکل گرفت. البته این 
بازی ها برای ژاپن بسیار خوب شد، چراکه بازیکنان این 
تیم باتجربه تر شــده و قطعا ســه سال بعد در المپیک 
پاریس می توانند حرفی برای گفتن داشــته باشند. تیم 
ملی والیبال ژاپن از ســال ۲۰۱۷ به مدت پنج سال برای 
المپیک سخت کار کرد تا داده ها را جمع آوری و تجزیه 
و تحلیــل کند تا با ایجاد یک تیم ســختکوش بتواند با 
قدرت های جهان رقابت کند. آنچه از بازیکنان خواسته 
می شد اســتقلال بیشــتر بود. تلاش بیش از حد برای 
تیم ملی والیبــال ژاپن به دلیل میزبانی المپیک بود. در 
سال ۲۰۱۹ نتیجه تلاش همه پرسنل ازجمله سرمربی 
تیم باعث شد تاکتیک های ژاپن در زمین المپیک توکیو 
پیاده و تجســم شود که این یک حرکت بزرگ به سمت 
موفقیــت بــود. با توجه بــه بازی هــای صورت گرفته 
می توان ارزیابی کرد والیبال ژاپن در شرایط بسیار خوبی 
اســت، چراکه هریک از بازیکنان مهارت های خود را با 
ســطح بالایی از هوشــیاری به منظور دستیابی به یک 
والیبــال دقیق تقویــت کرده اند. ایشــیکاوا که در لیگ 
ایتالیا مهارت های خــود را تقویت می کند، مهارت ها و 
تکنیک های خود را به رخ دیگر بازیکنان کشیده است. 
یوجی نیشــیدا هم بــا آنکه از ابتدای ایــن فصل دچار 
پیچ خوردگی مچ پا شده بود و شرایطش مناسب نبود، 
در سطح جهانی درخشید». رسانه ژاپنی ادامه داد: «در 
سال جاری، ورزشکاران جوان والیبال ژاپن در بسیاری از 
مسابقات مطرح حضور خواهند داشت و قطعا والیبال 
مردان نیز از این قاعده مســتثنا نیســت. اکثر بازیکنان 
اصلی در ۲۰سالگی هستند و سه سال بعد به المپیک 
پاریس خواهند رسید. می توان گفت بازیکنان جوان که 
در تیم ملی والیبال حضور دارند هرچه زودتر چشم به 
راه المپیک بعدی هستند و انتظارات از تیم ژاپن در آینده 
قطعا افزایش می یابد. ژاپن قطعا می تواند در المپیک 
بعدی پاسخ محکمی به حریفان خود دهد». تیم ملی 
والیبال ژاپن که میزبان المپیک اســت، با جوانان خود 
به میدان این رقابت ها آمد. این تیم با کمترین میانگین 
سنی (۲۵.۵۸ سال) در المپیک حضور داشت. با توجه 
به جوان گرایی و برنامه ریــزی بلندمدت که در این تیم 
صورت گرفته، می توان گفت زنــگ خطر برای والیبال 
ایران به صدا درآمده و اگر والیبال ایران همین طور پیش 
برود، قطعا در آسیا و ســطح جهانی درجا خواهد زد. 
ژاپــن برای المپیک ۲۰۲۰ برنامــه بلندمدتی را به اجرا 
درآورد که نتیجه آن هم به چشــم آمد. قطعا با توجه 
به پیشرفت ژاپنی ها، این تیم برای المپیک ۲۰۲۴ پاریس 
برنامه های خاصی را از همین حالا به اجرا درمی آورد. 
با توجه به اینکه ژاپن در آســیا حضور داشته و این تیم 
زودتر از ایران پوســت اندازی کرده است، می توان گفت 
زنگ خطر بــرای والیبال ایران به صــدا درآمده و باید 
دید فدراسیون نشــین های والیبال ایران برای آینده چه 

برنامه ریزی خواهند داشت.

ناکام ترین چهره قایدی 
در ۷ بازی پایانی

لیگ بیستم برای مهدی قایدی خوب به پایان نرسید.  �
او هفته های پایانی لیــگ و مراحل نهایی جام حذفی 
در ترکیب تیمش نمایشــی کم فروغ داشت. به گزارش 
فوتبال ۳۶۰، استقلال در فینال جام حذفی، نه گل زد و 
نه موقعیت های پرتعدادی روی دروازه حریف ساخت. 
تنها موقعیت جــدی این تیم در طول ۱۲۰ دقیقه، روی 
یک اشتباه و ناهماهنگی بین مدافع و دروازه بان فولاد 
به دست آمد که مهدی قایدی نتوانست از آن استفاده 
کند. شماره ۱۰ استقلال، به عنوان تک مهاجم و امید اول 
گل زنــی تیم در خط حمله قرار گرفت اما در حد انتظار 
ظاهر نشد. استقلال برخلاف بیشتر هفته های نیم فصل 
دوم، پایان تلخی در لیگ و جام حذفی داشت و بخشی 
از ایــن موضوع، به خاطر افت قایدی در این مســابقات 
بود. آخرین باری که قایدی روی یک گل اســتقلال تأثیر 
مستقیم گذاشــت، حدود یک ماه قبل و مقابل تراکتور 
بود. قایدی در آن مسابقه، گل اول استقلال را با استفاده 
به موقع از اشــتباه حریف وارد دروازه اخباری کرد. پس 
از آن، اســتقلال چهار بازی در لیگ و سه بازی در جام 
حذفی انجام داد و قایدی، سهمی روی گل های این تیم 
نداشــت. قایدی در چهار هفته پایانی، مقابل نساجی 
روی نیمکت نشست و ســه بازی دیگری که به میدان 
رفت، نتوانســت تأثیرگذار باشــد. استقلال مقابل سایپا 
پیروز شــد، نفت مسجدســلیمان را به زحمت و با یک 
گل برد و به سپاهان ۲بر یک باخت. در جام حذفی هم 
قایدی مقابل پرســپولیس، گل گهر و فولاد نه گل زد و 
نه گل ســاخت. در بازی با پرسپولیس، قایدی در طول 
۱۲۰ دقیقه تقریبا مهار شــده بود و نتوانست موقعیت 
چندانی بســازد. یک بار که دیگر بازیکن اســتقلال او را 
در شــرایط تک به تک قرار داد هم از فرصت اســتفاده 
نکرد. او در ضربات پنالتی، تنها بازیکن استقلال بود که 
پنالتی را خراب کرد. بازی با گل گهر، اســتقلال با دو گل 
وریا غفوری از روی نقطه پنالتی برنده شــد. هیچ کدام 
از این پنالتی هــا را مهدی قایدی نگرفــت. در فینال و 
مقابل فولاد نیز نه اســتقلال و نه قایدی نتوانستند گل 
بزنند. پایان فصل بــا هفت بازی بدون گل، چیزی نبود 
که قایدی رؤیایش را داشته باشد. قایدی بهترین گل زن 
و بهترین گل ســاز استقلال در دو ســال اخیر محسوب 
می شود و ناکامی او تأثیر مستقیمی روی نتایج استقلال 
دارد؛ به خصوص کــه در صورت جدایی قایدی و رفتن 
او به قطر، این بازی ها آخرین تصاویر باقی مانده از او با 

پیراهن استقلال هستند.

صحبت های جالب رشید مظاهری 
درباره پنالتی جنجالی

شاید اگر قرار باشد جنجالی ترین صحنه داوری بازی  �
اســتقلال و فولاد در فینال جام حذفی معرفی شــود، 
بــدون تردید صحنه پنالتی اول بازیکنان فولاد انتخاب 
شود. در آن صحنه بازیکن فولاد پشت ضربه ایستاد و 
رشید مظاهری دروازه بان استقلال پنالتی را مهار کرد. 
به گزارش فرارو، درست بعد از مهار ضربه پنالتی توسط 
رشید مظاهری، داور مسابقه خطای دروازه بان استقلال 
را اعــلام کرد و رأی به تکرار ضربه داد. به عقیده داور، 
مظاهری قبل از زدن ضربه پنالتی از خط دروازه جلوتر 
آمده و باید پنالتی تکرار می شده است. در ضربه تکرار، 
رشید مظاهری دروازه اش باز شــد تا نهایتا فولادی ها 
بــا گل کردن بقیه پنالتی ها جام قهرمانی را بالای ســر 
ببرنــد. بعد از بازی، اما در فضای مجازی، بســیاری از 
هواداران اســتقلال این تصمیم را غلط توصیف کرده 
و از آن گفتنــد که داور بازی در سرنوشــت دیدار تأثیر 
گذاشــته و یکی از مقصر های شکست استقلال است. 
بــا این حال، رشــید مظاهری، دروازه بان اســتقلال در 
گفت وگویی که با ورزش ســه داشته می گوید تصمیم 
داور درســت بوده و او روی ضربــه پنالتی جلو آمده 
است. «من آقای حیدری را می شناسم و ایشان داوری 
اســت که کم اشــتباه می کند. خودم حــس کردم که 
جلو آمدم و زیاد هم اعتراض نکردم. در فوتبال قانون 
قانون است و نمی توان گفت فلان صحنه سخت گیرانه 
است. وقتی بازیکنی در آفساید است باید آفساید گرفته 
شود، حتی اگر میلی متری باشد. من بعد از بازی فیلم 
را دیدم و فکر می کنم که جلو آمدم و ایمان دارم داور 
هــم در آن صحنه تصمیم درســتی گرفت و پنالتی را 
تکرار داد. من دوســت داشتم با تمام توانم در ضربات 
پنالتی به اســتقلال کمک کنم، ولی متأسفانه اتفاقات 

دیگری رخ داد».

تارتار در دوراهی پیکان و ذوب آهن
به گزارش تســنیم، با اتمام لیگ بیســتم بســیاری  �

از باشــگاه ها فعالیــت نقــل و انتقالاتی خــود را آغاز 
کرده انــد و باشــگاه پیکان نیز در انتظار پاســخ مهدی 
تارتار بــرای تمدید قرارداد اســت. پیکانی ها مذاکرات 
جدی خود را با تارتار برای تمدید قرارداد انجام داده و 
پیشنهاد خوبی هم به این مربی ارائه کرده اند، اما نکته 
اینجاست که ســرمربی پیکان با پیشنهاد مالی بهتری 
از سوی ذوب آهن روبه رو شــده است. اولویت حضور 
تارتــار در تهران و نزدیک بودن به خانواده باعث شــده 
سرمربی خودروســازان در دوراهی پیکان و ذوب آهن 
قرار بگیرد؛ اگرچه از اصفهان خبر می رسد مدیران این 
باشگاه توافقاتی با این مربی انجام داده اند. تارتار فصل 
پیش هم گزینــه اصلی هدایت ذوب آهن به حســاب 
می آمــد ولی در دقیقه ۹۰، رحمــان رضایی جای او را 
روی نیمکت گاندوها گرفت. این در شــرایطی است که 
چند مربی از طریق واسطه هایی برای حضور در پیکان 
اعلام آمادگی کرده اند، اما باشگاه پیکان بررسی و انجام 
هرگونــه مذاکره با گزینه های دیگر را به بعد از پاســخ 

تارتار برای تمدید قرارداد موکول کرده است.

پایان یافتــن  بــا  فیــروزی:  ســجاد 
رقابت هــای المپیک توکیــو، ایران با 
کســب هفت مدال که البته سه مدال 
طلای خوش رنــگ در ایــن بین دیده 
می شــود به کارش پایــان داد؛ آن هم 
بــا ایســتادن در رتبه بیســت و هفتم 
دنیــا. بعد از اتمام ایــن رقابت ها هم 
ســتاد عالــی بازی هــا خیلی ســریع 
دســت به کار شد و در بیانیه ای ۹ بندی 
از اتفاقــات رخ داده در ایــن رقابت ها 
تعریــف و تمجیــد کــرد و البته چند 
شــاخصه مهم را هم برشــمرد که از 
آن به عنوان دســتاوردی بــزرگ برای 
این دوره یاد شــده است. در واقع این 
بیانیه محصول مشترک وزارت ورزش 
و جوانان و کمیته ملی المپیک بود که 
به درســتی به چند مورد درخور توجه 
اشــاره کرده تا به نوعی این فرضیه را 
به ذهــن بیاورد که عملکــرد کاروان 
ایــران در ایــن دوره از بازی ها نزدیک 
«فوق العــاده» بوده اســت. در زیر به 
پنج مــوردی که در ایــن بیانیه بر آن 

تأکید زیادی بر آن شــده، اشــاره شــده است؛ پنج 
موردی که همگی درســت است و می توان از آنها 
به عنــوان فاکتورهای برنــده در المپیک توکیو نام 

برد.
۱ – کاروان ایران توانست ۶۸ سهمیه بازی های 
المپیــک ۱+۲۰۲۰ را کســب نمایــد کــه ۶۶ نفر از 
دختران و پسران ما اعزام شدند که بالاترین سهمیه 

کسب شده در تاریخ ورزش ایران بود.
۲- تعداد ســهمیه های بانوان ۱۰ نفر بود که در 
طول تاریــخ حضور ایران در المپیــک، یک رکورد 

محسوب می شود.
۳- در ســه رشــته تیمی (والیبال، بســکتبال 
و شمشــیربازی) کســب ســهمیه کردیم که برای 

نخستین بار این موفقیت به دست آمد.
۴- شایستگان ورزش کشور در این المپیک سه 
مدال طلا، دو مــدال نقره و دو مدال برنز کســب 
کردند که از نظر کیفی، دومین نتیجه کیفی حضور 
ما در تمامــی ادوار بازی های المپیک محســوب 

می شود.
۵- در دو رشــته تیرانــدازی و کاراتــه بــرای 
نخســتین بار بــه مدالــی، آن هم از نــوع مرغوب 
رسیدیم و تعداد رشته های مدال آور ما را به شش 

رشته رسانید که بی سابقه است.
نکته ای که در این میان فراموش شــده، تفسیر 
درســت واقعیاتی اســت کــه می تواند بــه آینده 
ورزش ایــران کمک می کند. می تــوان در کنار این 
موفقیت هایی که ســتاد عالی بازی ها برشــمرده، 
به ده ها مــورد از عدم موفقیت های همین کاروان 
اشاره کرد ولی از آنجا که باید جانب انصاف رعایت 

شود، می شــود به همین پنج بندی که اشاره شده 
و از آن به عنــوان فاکتوری بــرای موفقیت کاروان 
ایران در المپیک توکیو یاد شــده است، از زاویه ای 
دیگر هم نگاه کرد؛ زاویه ای که مشــخص می کند 
آن قدری که مســئولان روی آنهــا مانور می دهند، 
موضوع شگفت آوری نیست و در مجموع چندان 
اتفاق خاصی در مقایســه بــا المپیک قبلی در ریو 

رخ نداده است!
مســئولان کنونــی ورزش ایــران در شــرایطی 
اتفاقــات رخ داده در المپیــک توکیو را برجســته 
می کننــد کــه به خوبی می داننــد هرگــز توانایی 
نزدیک شــدن به نتایجــی را کــه کاروان ایران در 
بازی های المپیک لندن گرفته، نداشته و ندارند. در 
آن بازی ها، کاروان ایران موفق به کسب هفت طلا، 
پنج نقره و یک برنز شد که به نظر می رسد در تاریخ 
ورزش ایران قرار اســت جاودانه شود! از آنجا که 
باید المپیک لندن را یک اســتثنا توصیف کرد، پس 
بهتر اســت نتایج کاروان ایــران را با نتایج المپیک 

ریو مقایسه کرد.
به درستی اشاره شده که ایران در توکیو بیشترین 
سهمیه را به دست آورده، ولی تعداد سهمیه های 
بیشــتر در واقــع کمکی به دســتاورد مدالی ایران 
نکرده است. ایران با ۶۶ اعزامی در توکیو به هفت 
مدال طلا رســیده اســت که اگر قرار به حســاب 
دستاورد مدالی به صورت میانگین باشد، این عدد و 
رقم در مقایسه با ۶۱ اعزامی به ریو و کسب هشت 

مدال، رتبه پایین تری را به دست می آورد.
دیگــر موضوعی کــه مســئولان کنونی تلاش 
زیادی می کنند روی آن مانور داده و از آن به عنوان 

یک دســتاورد حرف بزنند، اعزام بیشــترین تعداد 
ورزشــکار زن به بازی های المپیک است. این مورد 
انکارناپذیر اســت ولی باز جای بحث دارد. اگر در 
بین ۱۰ ورزشکار زن اعزامی به توکیو، نازنین ملایی 
در قایقرانــی فاکتور گرفته شــود، بقیــه روزهایی 
بســیار معمولی را ســپری کردنــد و حتی در یک 
مورد از دیدگاه کارشناســان دوومیدانی حق یکی 
از ورزشــکاران دیگر خورده شد و به قرار با زدوبند 
ورزشــکاری از ســهمیه یونیورســالیتی اســتفاده 
کرده که شایســتگی اش را نداشــت؛ امــا فارغ از 
این مورد کارنامه زنان ایران در المپیک ریو بســیار 
پرافتخارتــر از المپیــک کنونی شــد. در ریو، کیمیا 
علیزاده موفق شــد اولین مدال تاریخ ورزش زنان 
ایران را به دســت بیــاورد و در تکواندو مدال برنز 
را بــه گــردن بیاویزد؛ امری که در ایــن دوره حتی 
یک ورزشــکار زن ایرانی به آن نزدیک هم نشــد. 
البته با احتســاب ۹ ورزشــکار زنی که به المپیک 
ریو رفته اند، فرســتادن ۱۰ ورزشــکار زن که یکی از 
آنها هم با سهمیه یونیورسالیتی بوده و یکی دیگر 
هم به دلیل مصدومیت رقیب سهمیه را به دست 
آورده، چنــدان رشــدی در این زمینــه هم حاصل 

نشده است.
ســتاد عالی بازی ها به درســتی اشــاره کرده از 
لحاظ کیفی بعــد از المپیک لنــدن دومین نتیجه 
تاریخ را به دست آورده، ولی این مورد هم باز جای 
بحث دارد؛ تفاوت کیفیت این دوره با بازی های ریو 
فقط در یک نقره خلاصه می شود. در واقع ایران در 
المپیک ریو ســه طلا، یک نقــره و چهار برنز گرفت 
ولــی در توکیو این مدال ها به ســه طلا، دو نقره و 

دو برنز رســید. درســت است که در 
المپیــک ارزش مدالی به ترتیب طلا 
و نقــره را برجســته تر می کنــد ولی 
واقعیت این اســت که ایران در توکیو 
در مقایســه با المپیــک ریو حتی یک 
مدال هم کــم گرفته اســت! در ریو 
کاروان ایران هشت مدال گرفت ولی 
در توکیو هفت مدال. شــاید از لحاظ 
کیفی بهتر باشــد ولی از لحاظ کمی 
بدتر و یــک گام رو بــه عقب تر بوده 
اســت. ضمن اینکه نبایــد فراموش 
بازی هــای  در  ایــران  کاروان  کــرد 
بیســت و پنجم شد، ولی  ریو  المپیک 
در ایــن دوره کــه به زعم مســئولان 
ورزش ایران درخشان تر بوده، به رتبه 

بیست و هفتمی رسیده است!
از مدال طــلای تیراندازی و کاراته 
هم به عنوان فاکتور برنده دیگری یاد 
شــده که باز هم نباید فاکتور شانس 
را در ایــن بین نادیــده گرفت؛ کاروان 
ایران خوش شــانس بود کــه در این 
دوره از بازی هــا، کاراته برای اولین و 
احتمالا آخرین بار شــانس حضور در المپیک را به 
دست آورد، وگرنه هرگز نمی شد روی طلای سجاد 
گنــج زاده مانور داد و از آن به عنوان یک دســتاورد 
جدید حــرف زد؛ گــو اینکه خود همین مســئولان 
هم هرگز فکــرش را نمی کردند جــواد فروغی در 
تیرانــدازی طلا کســب کند تا بخواهنــد بعدا از آن 

به عنوان یکی از دستاوردهایشان حرف بزنند!
البته بی انصافی اســت اگر زحمت مســئولان 
ورزش ایــران در ســال های منتهی بــه بازی های 
المپیک نادیده گرفته شــود؛ ســهم آنها در همین 
موفقیت های حاصل شــده پررنگ است و چه بسا 
اگر حمایت های مادی و معنوی آنها از ورزشکاران 
و فدراســیون ها نبــود، نیمی از همین دســتاورد 
هم حاصل نمی شــد. بااین حال بهتر اســت برای 
سروســامان دادن بیشــتر به آینــده ورزش ایران، 
همه اتفاقات خوب و بد در یک ظرف چیده شــود 
تا با ارزیابی دقیق تر، ورزش ایران ســود بیشــتری 
ببرد، وگرنه واقعیت این اســت که در مقایســه با 
المپیک ریو مــا نباخته ایم، ولی قطعــا برنده هم 
نشده ایم که بخواهیم «شــنل قهرمانی» بپوشیم. 
مســاوی  ممکــن  حالــت  خوش بینانه تریــن  در 
کرده ایم؛ آن هم نه از آن دســت مســاوی هایی که 
خارج از خانه حاصل شــده باشد و چشم امید به 
جبران در بازی برگشــت داشته باشیم، بلکه از آن 

مساوی هایی که بوی درجازدن می دهد. 
نهایتا این مباحث به بحث های کارشناسی بیشتر 
و ساعت ها کنکاش نیاز دارد؛ «شرق» به سهم خود 
آماده است تا در فضایی برابر منعکس کننده نظرات 

مسئولان ذی ربط در این زمینه باشد.

پرســپولیس در شــرایطی نقل و انتقالات لیــگ برتر را 
شــروع کرد که در اولین گام ســراغ خرید یک مدافع میانی 
رفتــه و علیرضــا ابراهیمی، مدافع فصل گذشــته گل گهر 
ســیرجان را خریده اســت. شــاید اگر روال مثل گذشــته 
بــود (قبل از پنج فصــل اخیر) پرســپولیس همچنان باید 
تمرکزش را روی خرید بازیکن در فاز هجومی می گذاشــت 
تا مثلا بخت بیشتری برای گشودن دروازه رقبا داشته باشد. 
با این حال سیاســت خرید بازیکن در ســال های اخیر در این 
باشگاه عوض شده و ســرخ های تهرانی بیش از هر پست 
دیگــری به خریدن مدافع، آن هم از نــوع میانی اش، توجه 
نشــان داده اند. البته مرور اتفاقــات رخ داده در پنج فصل 
اخیر و به ویــژه قهرمانی های متعدد این باشــگاه، نشــان 
می دهد اتخاد این سیاســت تصمیم درســتی بوده است؛ 
در چهــار فصــل از پنج فصل اخیری که پرســپولیس جام 
قهرمانــی را به دســت آورده این تیم برتریــن خط دفاعی 
را از آنِ خود کرده! پس واضح اســت که برای ســرخ های 
تهرانی بیش از هر پســت دیگری، مدافعان میانی اهمیت 
پیدا کرده اســت. حضور بازیکن باتجربه ای مثل سیدجلال 

حســینی در قلب خط دفاعی این تیم باعث شده بود تا این تیم همواره 
به فکر یافتن یک مکمل برای او باشد. ابتدا این شجاع خلیل زاده بود که 
جذب پرســپولیس شد و خیلی سریع در کنار سیدجلال حسینی جایش 
را پیدا کرد. بالارفتن سن و سال سیدجلال، پرسپولیس را به فکر فرو برد 
تــا خیلی زود به فکر یک گزینه دیگر هم باشــد. این طور شــد که پای 
محمد حسین کنعانی زادگان هم به میان آمد. با حضور کنعانی زادگان، 
اگرچه فرصت کمی به این بازیکن می رســید ولی زمان برای سازگاری 
وجود داشت و بلافاصله بعد از خروج شجاع خلیل زاده از پرسپولیس، 
کنعانی زادگان به خوبی جای او را در ترکیب اصلی پرســپولیس پر کرد. 
چرخه خرید بازیکنان میانی در پرسپولیس به هم نخورد و فرشاد فرجی 
یکی  دیگر از مدافعانی بود که به پرسپولیس پیوست تا در صورت لزوم 
به این باشــگاه کمک کند. فرشــاد توانایی هایــش را در روزهای پایانی 
لیگ برتر در فصل گذشــته نشان داد و کیفیت بازی اش را به رخ کشید. 
حالا پرسپولیسی ها می دانند حتی با رفتن کنعانی زادگان هم زیاد نباید 

نگران خط دفاعی تیمشان باشند.
با توجه به چنین سیاســتی اســت کــه علیرضا ابراهیمــی، مدافع 
میانی فصل گذشــته گل گهر، تبدیل به اولین خرید پرسپولیس می شود. 
یحیــی به خوبی فرمول موفقیت در تیم را پیدا کــرده و می داند اگر قرار 
باشــد موفقیتی تکرار شــود باید ابتــدا از خط دفاعی شــروع کرد. حالا 
کنعانی زادگان جدا شــده و ســیدجلال حسینی هم مســن تر شده ولی 
همچنــان بعید به نظر می رســد خط دفاعی پرســپولیس لطمه زیادی 
بخورد. ابراهیمی بازیکنی ۳۱ ســاله اســت که سابقه حضور در تیم های 
شهرخودرو، استقلال خوزستان، مس کرمان (۲ مقطع)، نیروی زمینی و 
گل گهر سیرجان را دارد و به نوبه خودش یکی از مدافعان باتجربه لیگ 

برتر محسوب می شود. همچنین او بر اساس آمار متریکا بیشترین عملکرد 
دفاعی را در میان هم تیمی هایش در گل گهر، در فصل اخیر، داشته است. 
ایــن بازیکن با میانگین ۵٫۹ عملکرد دفاعــی در هر بازی بهترین بازیکن 
تیمش در میان بازیکنانی اســت که بیش از نیمی از بازی ها را در ترکیب 
حضور داشــته اند. ایــن مدافع در نبرد هوایی هــم عملکرد قابل قبولی 
داشته اســت و توانســته میانگین ۲٫۸ نبرد موفق هوایی در هر بازی را 
ثبت کند. ابراهیمی در فصلی که گذشــت نتوانســت گل و پاس گلی به 
نام خودش ثبت کند اما در لیگ نوزدهم با شــش گل، گل زن ترین مدافع 
لیگ بــود. او با این آمــار و البته عملکرد دفاعی اش یکــی از بازیکنانی 
بــود که نقش مهمی در بقای تیمش در لیگ برتر در آن فصل داشــت. 
«از گل محمدی، مدیریت و کادر باشــگاه تشکر می کنم که به من اعتماد 
کردند. امیدوارم در این مســیر موفق باشم و بتوانیم قهرمانی آسیا را به 
دســت بیاوریم. قهرمانی لیگ را هم که صد درصد به دست می آوریم»؛ 
اینها اولین جملاتی است که ابراهیمی بعد از عقد قرارداد دوساله اش با 
پرســپولیس به زبان آورده است. او می گوید برای رسیدن به پرسپولیس 
تلاش زیادی کرده و خوشــحال است که توانسته بعد از مدت ها پیراهن 
این تیم را تن کند. «هدف اول من این بود که به پرسپولیس برسم نه تیم 
دیگری. حالا اگر به تیم ملی هم برســم خیلی خوب اســت، ولی اولین 
هدفم موفقیت در پرسپولیس است، حالا چه در لیگ و چه در آسیا. من 
قرار اســت کنار یکی از بهترین کاپیتان های ایران و آســیا بازی کنم. مهم 
نیســت من بازی کنم یا نه، مهم موفقیت پرســپولیس است. از استانی 
که من آمدم، اولین بازیکنی هســتم که به پرســپولیس می آیم. پا جای 
بزرگی می گذارم و خودم همه این شــرایط را می دانم، ولی خیالم راحت 
است کادر فنی خوبی کنارم هست و ان شاءاالله هواداران هم کمک کنند 

تــا به هدفم برســم. مبلغ قراردادم هم فکــر نمی کنم زیاد 
باشــد،  چون برای من مبلغ قرارداد زیــاد مهم نبود. هدفم 
رســیدن به این باشــگاه بود نه پول». نکته مهم در کارنامه 
علیرضا ابراهیمی این اســت که تا به حال سابقه گل زنی به 
استقلال و پرســپولیس را داشته است. همان طور که در بالا 
عنوان شــد او فصل گذشته اصلا گل زنی نکرد ولی در فصل 
نوزدهم با زدن شــش گل، آمار خوبی داشــت. نکته جالب 
اینکه پرســپولیس یکی از قربانیان مورد علاقه ابراهیمی در 
فصول اخیر بوده و توانسته ســه بار برابر سرخ های تهرانی 
گل زنی کند. مدافع جدید پرســپولیس البتــه یک بار هم به 
استقلال گل زده اســت. همین مورد باعث شده تا او درباره 
گل های قبلی اش به این دو باشگاه هم حرف بزند و بگوید: 
«ان شاءاالله دوباره بتوانم به استقلال گل بزنم. در مورد گل ها 
به پرســپولیس هم به هر حال شرایط فوتبالی بوده است». 

علیرضــا ابراهیمی در شــرایطی 
اولیــن خرید پرســپولیس در این 
فصل از رقابت های فوتبالی است 
که شــاگردان یحیی گل محمدی 
علاوه  بــر رقابت های داخلــی باید بازی های 
سرنوشت ســازی هم در لیگ قهرمانان آســیا 
تجربه کنند. پرســپولیس به همراه اســتقلال 
و تراکتور از مرحله گروهی به مرحله حذفی 
رســیده و حــالا بایــد در مرحله یک هشــتم 
نهایی به مصاف اســتقلال تاجیکستان برود. 
پرسپولیســی ها در فصول اخیر دو بار تجربه 
رســیدن به فینــال لیــگ قهرمانان آســیا را 
داشــته اند ولی هر دو بار، دستشان از رسیدن 
به جام قهرمانــی کوتاه مانده اســت. اتفاقا 
آمار خط دفاعی پرســپولیس در رقابت های 
آسیایی هم نشان داده که در آن تورنمنت هم 
یکی از رازهای موفقیت این باشگاه استحکام 
در خــط دفاعی بوده اســت. خلاصه مطلب 
اینکه پرسپولیســی ها به درستی چندین فصل 
است تمرکزشان را روی خرید مدافعان خوب 
گذاشــته اند و تا به الان هــم که نتیجه اش را 
چه در رقابت هــای داخلی و چه رقابت های 
آســیایی گرفته اند. هرچند نباید فراموش کرد 
فهرست خرید مدافعان پرسپولیس پروپیمان 
بــوده و اگر ســیدجلال حســینی تصمیم به 
خداحافظــی در کوتاه مــدت بگیــرد، باز هم 
باید منتظــر خرید یک مدافع دیگر از ســوی 

پرسپولیسی ها بود.

توکیو  از  نمای نزدیک

چرا براى پرسپولیس خریدن مدافع اهمیت دارد؟

 

 برگ سبز خودرو  پژو  پارس  رنگ سفید روغنی  
 مدل ۱۳۸۸ به شماره پلاک ایران ۵۵ _ ۸۳۹ ل ۲۷ 

 و شماره موتور ۱۲۴۸۸۱۹۱۷۵۲ و شماره شاسی
 NAAN01CA0AK762166 به نام 

 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
 گواهی قبولی به شماره۲۱۶۵۴۱ مربوط به ترانزیت

88E890/ 10 به شماره شهربانی  88E889 /10

۶۸ع۹۸۱ ایران۱۱ وگواهی قبولی به شماره۲۱۷۳۸۷ مربوط به 
18D212/10 به شماره شهربانی  18D211/10ترانزیت

۸۳ع۵۲۴ ایران ۱۸ مفقود گردیده و فاقد ارزش قانونی می باشد

مدرک فارغ التحصیلی  
فرزند محمدحسین به شماره شناسنامه ۰۹۲۰۵۱۳۵۴۹ صادره از مشهد 

در مقطع کارشناسی رشته الکترونیک صادره از واحد دانشگاهی آزاد 
اسلامی بیرجند مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد . از یابنده 

تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی  واحد بیرجند به 
نشانی بیرجند، انتهای خیابان غفاری ارسال نماید . 
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